
Efectul pervers 
al fraudei

Lideri politici, în special PSD și ALDE, fac
referire la o ipotetică fraudă de proporții la
referendum și europarlamentare. Ca și când, după
efectul de buimăceală generat de rezultatul
scrutinului și de întemnițarea lui Dragnea, se trezesc din anestezie.

Un fenomen cu totul neobișnuit a fost desigur prezența la vot. La
votul pentru un referendum pur consultativ cu întrebări bâjbâite, pe care
președintele Iohannis s-a scremut ridicol de mult să le formuleze. O
prezență care nu a fost niciodată estimată la corect de sociologi, analiști
politici sau responsabili din partide, indiferent dacă făceau parte din
frontul PSD sau din frontul anti-PSD. Și un uriaș interes manifestat în
străinătate. Este primul semn de întrebare, atât timp cât nimeni nu a
găsit o explicație care să stea în picioare.

Avem un al doilea fenomen cel puțin la fel de straniu. Un milion
două sute de mii de cetățeni au fost turiști în ziua referendumului,
suprapus peste europarlamentare, și au votat pe liste suplimentare.
Nicicând nu s-a mai întâmplat așa ceva. Propagandiștii anti-PSD au aici
un argument absurd. Argumentul este că, de la precedentele alegeri și
până acum, o uriașă masă de cetățeni cu drept de vot, circa 15%, și-ar fi
schimbat reședința. Și că de aceea au existat atât de mulți înscriși pe
liste suplimentare. Numai că lucrurile nu stau așa. Românii din interiorul
granițelor, cei care și-au schimbat reședința, au făcut-o nu deodată în
ultimii trei ani, ci treptat, în 30 de ani. Iar aceste liste suplimentare ar fi
trebuit și ele să crească treptat.

Alt argument la fel de imbecil este emoția colectivă. Cea la care a
făcut de mai multe ori apel Iohannis. Vezi, Doamne, românii din diaspora
au fost împiedicați să voteze, deși numărul secțiilor crescuse cu o treime
și, supărați nevoie mare, și-au alertat rudele din țară, le-au scos din case
și le-au trimis la vot. Nimeni însă nu ar putea explica cum ar fi posibil ca
niște banale alegeri europarlamentare și un referendum stupid să poată
genera așa o uriașă emoție colectivă.

Dar dacă această emoție este confecționată la fel cum a fost și în
alegerile prezidențiale care i-au adus lui Iohannis între cele două tururi
de scrutin nu mai puțin de 20 de procente suplimentare? Dacă emoția
colectivă este un pretext identificat de „sistem” pentru a justifica o uriașă
fraudă?

Un alt argument invocat de cei care acuză un furt masiv este
numărul neobișnuit de mare de votanți ai unor partide, care în localitățile
respective nu au nici organizații,  nici membri. Au fost identificate multe
asemenea localități în care s-a votat nu numai pentru UDMR, ci și pentru
Pro România și Partidul Mișcarea Populară. Nici acest fenomen nu are o
explicație plauzibilă.

La prezidențialele în care Băsescu a câștigat împotriva lui Geoană,
în noaptea de pomină din casa lui Gabriel Oprea s-a pus la cale
arestarea senatorului Cătălin Voicu. Acesta se pregătea intens pentru a
denunța frauda și a solicita o verificare la sânge. Arestarea lui a pus
batista pe țambal. Geoană, și el băiat cu ochi albaștri, a refuzat să
conteste alegerile. Zilele trecute, după comunicarea uluitoarelor cifre de
prezență și de repartiție a votului, președintele celui mai mare partid a
fost trimis după gratii. Pentru PSD, lovitura a fost năucitoare. Nu a mai
avut niciun fel de energii pentru a reacționa. Au fost primele alegeri după
anul 2000 când cel mai mare partid, cu 400.000 de membri, nu a mai
făcut o numărătoare paralelă.

În fine, mai există și argumentul, invocat pe bună dreptate, că
România e singura țară din UE în care votul poporului nu mai este
numărat de către popor, ci de către o instituție militară, STS, care s-a
implicat și în celelalte runde de alegeri cu cântec, de fiecare dată de
partea președintelui. Când încredințezi o sarcină civilă de o asemenea
însemnătate unor purtători de epoleți, riști oricând ca aceștia să joace
alba-neagra la scară națională.

Nici până azi, fapt nemaiîntâlnit în ultimii 30 de ani, Curtea
Constituțională nu a validat alegerile. Și în special referendumul. Iar BEC
s-a încurcat rău în cifre. Și, în aceste condiții, în baza unui referendum
neomologat, deci încă nevalabil, Iohannis a șutat ferm înainte,
propunând un pact național în baza rezultatelor respectivului
referendum, care până la urmă a devenit doar seminațional, de vreme ce
mai bine de jumătate dintre reprezentanții poporului nu l-au semnat. A
transmis în acest fel Iohannis un semnal CCR, în sensul că trebuie să se
pronunțe pozitiv în raport cu alegerile?

Ei bine, toate argumentele invocate din ce în ce mai apăsat de
contestatarii rezultatelor referendumului și alegerilor, ar putea teoretic,
dacă se confirmă, să conducă la o realitate suprarealistă. Invalidarea
celor două scrutinuri. Dacă falsul a fost masiv, conform Constituției și
bunelor practici la nivel european, ar trebui reluate de la zero atât
europarlamentarele cât și referendumul. Referendumul este un vax. Deci
nu ar fi mare lucru să fie reluat. În schimb, europarlamentarele au creat
deja o realitate la nivelul UE. La Bruxelles, în baza acestor alegeri, se
construiesc de zor structuri de putere din care europarlamentarii români
fac parte. Cum ar fi ca aceste alegeri să fie invalidate și România să
devină singura țară din UE care o ia de la capăt, stricând practic toate
jocurile care s-au făcut la Bruxelles? Ar fi nemaivăzut. Și tocmai pe asta
se bazează cei care au falsificat alegerile, dacă, repet dacă, aceste
alegeri au fost masiv măsluite.
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20 iunie 2019Ultima “Pentru a reuşi, dorinţa ta de a avea succes trebuie să fie mai
puternică decât teama de a nu reuşi”.  Bill Cosby 

Gheorghe Stan, judecător CCR și fost şef al Secţiei de Anchetă a magistraţilor: 

Sorin Roșca
Stănescu

Este îngrijorătoare statistica
supravegherilor la care au

fost supuşi magistraţii
Gheorghe Stan, fostul şef al Secţiei de

Investigare a Infracţiunilor din Justiţie şi noul
judecător CCR, a declarat pentru MEDIAFAX că
sunt îngrijorătoare datele privind supravegherea
tehnică a magistraţilor, mai ales pentru că nu a
fost clarificată situaţia materialelor informative.
„Au fost presiuni în afara legii şi a obligaţiilor
deontologice venite din partea unor magistraţi
punctual, direct sau prin intermediul anumitor
asociaţii profesionale, care au încercat să
blocheze activitatea Secţiei de Investigare a
Infracţiunilor din Justiţie pentru a nu cerceta acele
nereguli din cadrul sistemului sau de a păstra ori
reinstala pârghiile în care se realizau presiuni
asupra judecătorilor şi procurorilor anterior, aşa
cum relevă de altfel şi raportul Inspecţiei Judiciare

în cauze privind magistraţii, care a fost înaintat
către plenul CSM”, a spus Gheorghe Stan, într-un
interviu pentru MEDIAFAX.

De asemenea, fostul şef al Secţiei de
Investigare a Infracţiunilor din Justiţie a vorbit şi
despre supravegherea tehnică a magistraţilor:
„Îngrijorătoare este, într-adevăr, statistica
supravegherilor tehnice la care au fost supuşi
magistraţii şi mai ales că nu s-a clarificat soarta
acelor materiale informative care au stat la baza
dosarelor penale. Aici este rolul CSM să se
asigure de respectarea garanţiilor independenţei
magistraţilor şi poate chiar şi al Secţiei de
Investigare a Infracţiunilor din Justiţie - să verifice
dacă s-au comis fapte care intră în competenţa
lor”.

Mult aşteptata conferinţă de presă la care
vor participa reprezentanţii autorităţilor locale şi

cei ai divizionarei secunde SSC Farul
Constanţa va avea loc joi, 20 iunie, de la ora
13.00, la sala „Remus Opreanu” de la
Prefectura Constanța. Vor fi prezenți Decebal
Făgădău - primarul Municipiului Constanța,
Horia Țuțuianu - președintele Consiliului
Județean Constanța, Ciprian Marica -
finanțatorul clubului FC Farul Constanța și
Lorand Balint - Managing Director at Publicis
Sport & Entertainment.

„Vin veștile bune! Împreună pentru Farul!”,
a fost mesajul postat pe pagina de Facebook
FC Farul Constanţa.

Speranţele suporterilor constănţeni sunt
legate de o susţinere financiară a Farului din
partea autorităţilor locale, astfel încât formaţia
constănţeană să se poată implica în lupta
pentru promovarea în Liga 1 în sezonul 2019-
2020.

Adrian LUNGU
adrian.lungu@telegrafonline.ro

Sursa foto: 
Facebook FC Farul Constanţa

Prima emisiune de
obligaţiuni ipotecare din
România lansată de Alpha
Bank va fi listată la 26 iunie
2019 la Bursa de Valori din
Bucureşti (BVB), potrivit unui
anunţ al băncii. Alpha Bank
România a anunţat la 14 mai
că a realizat cu succes prima
emisiune de obligaţiuni
ipotecare, în valoare de 200
milioane euro, o premieră
pentru sectorul bancar din
România. Conform
comunicatului băncii,
obligaţiunile emise pentru o
perioadă de cinci ani, cu
dobândă variabilă, sunt
garantate cu credite ipotecare
de foarte bună calitate şi au

obţinut ratingul Baa2 din
partea agenției Moody’s. Atât
investitorii instituţionali locali,
cât şi cei internaţionali,
precum IFC şi BERD, au
manifestat un interes deosebit
pentru această tranzacţie.
Obligaţiunile vor fi listate nu

doar la BVB, ci şi pe Bursa de
Valori din Luxemburg.
Tranzacţia a fost intermediată
de banca de investiţii Barclays
Bank PLC în calitate de Lead
Manager şi Alpha Finance
România în calitate de co-
manager.

A sosit şi ora conferinţei de presă

Joi aflăm soarta Farului!

Premieră în România

Prima emisiune de obligațiuni
ipotecare, listată la bursă


